
                                                   
                                                     Protokół  Nr XXV/17  

z obrad XXV Sesji Rady Gminy Stargard  
odbytej dnia 27 stycznia 2017 r. 

 
 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady XXV sesji 
Rady Gminy Stargard  i powitał wszystkich przybyłych.  
 
Ad.1. Sprawy regulaminowe  
 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan  15 radnych obecnych było 14 radnych, radna 
Agnieszka Lenda przybyła z niewielkim opóźnieniem podczas realizacji pkt 1 porządku obrad 
i stan rady wówczas wyniósł 15 radnych, co stanowiło quorum do prowadzenia 
prawomocnych obrad. 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło 
Radca Prawny Urzędu Gminy Krzysztof Judek  
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu oraz operator 
nagrywający obrady sesji i przedstawiciele prasy lokalnej. 
Odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy Edward Kosmala  porządek obrad XXV 
sesji Rady Gminy Stargard według, którego Rada Gminy obradowała, został przyjęty 
jednogłośnie tj. 15 głosami „za” w brzmieniu jak niżej:  
 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XXV sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XXIII  z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 23 
 grudnia 2016 r. i protokołu Nr XXIV z obrad sesji Rady Gminy w dniu 30 grudnia 2016 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i  
   kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w obrębie  
   ewidencyjnym Warchlino 
4.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i  
   kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w obrębie  
   ewidencyjnym Warchlino  
5.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy  
   komunalnych i urządzeń cmentarnych  
6.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i  
   zbiorowego odprowadzania ścieków  
7.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla  
   niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego  
   prowadzonych na terenie Gminy Stargard oraz ustalenia zakresu kontroli prawidłowości ich  
   pobierania i wykorzystywania  
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8.Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za  
   usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych  
   usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków  
   częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania  
9.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z pracy stałych komisji Rady Gminy  
   Stargard za rok 2016 
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r.    
11.Informacja Wójta Gminy o zgłaszanych żądaniach i wydanych decyzjach w roku 2016  
     związanych ze zmianą wartości nieruchomości wskutek uchwalenia planu miejscowego  
     lub jego zmiany 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
12.Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 2016.Analiza remontów oraz  
    doposażenia szkół gminnych i informacja na temat wypłaconych stypendiów w roku 2016  
    Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
13.Ocena działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2016  
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
14.Ocena realizacji uchwał Rady Gminy za 2016 rok 
     Opinia Komisji Rewizyjnej  
15.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
16.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
17.Odpowiedzi na interpelacje radnych  
18.Wolne wnioski i zapytania  
19.Sprawy różne  
20.Ustalenie terminu następnej sesji  
21.Zamknięcie obrad sesji 
Protokół nr XXIII/16 z obrad sesji Rady Gminy Stargard  odbytej w dniu  23 grudnia 2016 
roku oraz protokół Nr XXIV/16 z obrad sesji Rady Gminy w dniu 30 grudnia 2016 r. zostały 
przyjęte jednogłośnie tj. 15 głosami „za” , bez odczytywania. 
Ad.1  
Jak wyżej. 
Ad.2 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
Ad.3 
Podjęcie uchwały Nr XXV/174/17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard 
Szczeciński w obrębie  ewidencyjnym Warchlino  
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały i zaznaczył, że jak mówił wcześniej, aby 
gmina mogła  nabyć działkę od Agencji potrzebna jest tego typu uchwała. 
Wobec braku uwag ze strony radnych przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 , podjęła uchwałę Nr XXV/174/17  w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w obrębie  ewidencyjnym Warchlino, która 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 
 



- 3 - 
Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr XXV/175/17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard 
Szczeciński w obrębie  ewidencyjnym Warchlino  
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0  podjęła uchwałę Nr XXV/175/17 w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w obrębie  ewidencyjnym Warchlino, która 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XXV/176/17 w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z 
cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Radny Mariusz Sikorski  przedstawiając swój komentarz do w/w projektu uchwały 
przypomniał , że już na posiedzeniu komisji  podczas dyskusji był przeciwny projektowi 
uchwały, ale obecnie przygotował się bardziej do projektu uchwały i posiada zestawienie   
kosztów z lat poprzednich, a podwyżka opłat  o 30 %  w sytuacji kiedy ostatnia podwyżka 
miała miejsce zaledwie  16 miesięcy, uważa radny zdecydowanie nie na miejscu . Rozumiem 
powiedział radny, że koszty rosną biorąc pod uwagę sam wywóz nieczystości ale uważam, że 
skala podwyżek opłat jest zdecydowanie za duża  i w przypadku   grobu pojedynczego jest to 
podwyżka o 60 zł , kontynuując wypowiedź radny powiedział ,że należy patrzeć na sytuację 
kiedy są te opłaty wnoszone , pierwsza sytuacja to kiedy ktoś umiera , druga sytuacja gdy się 
przedłuża opłatę za grób, osoby wnoszące opłaty w większości  są to  osoby starsze.  
Radny poinformował, że przejrzał wysokość opłat w gminach okolicznych i dodał, że nie 
podjęcie uchwały byłoby zasadne , obowiązujące stawki podjęte uchwałą z dnia 25 września 
2015 r. zdaniem radnego są wystarczające.  
Następnie radny Mariusz Sikorski postawił wniosek formalny o wycofanie projektu uchwały 
Nr XXV/176/17  w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy 
komunalnych i urządzeń cmentarnych  z dalszego procedowania. 
Radny Maciej Lipka zabierając głos  powiedział, że udziela poparcia dla tego wniosku i 
uzasadnił dlaczego i dodał, że należy rozpatrzyć wycofanie projektu uchwały  lub 
procedowanie  zmiany tych  stawek. 
Radny Mariusz Sikorski powiedział, że jeżeli ta uchwała przejdzie będzie skutkowała 
zwiększeniem dochodów gminy o kwotą    6 tys. zł w skali roku , co w  ocenie radnego  nie 
jest tak dużą kwotą która by miała aż takie znaczenie,  natomiast   ma znaczenie  dla osoby 
płacącej.  
Radny Józef Tracz zabierając głos w sprawie projektu uchwały powiedział, że z uzasadnienia 
wynika iż koszty  utrzymania cmentarzy są większe niż opłaty, a biorą pod uwagę treść 
projektu uchwały to nie można szukać dochodów w tej kwestii i dlatego radny przychylił się 
do stanowiska radnego Mariusza Sikorskiego, ponieważ jak dodał radny karcilibyśmy  swoich 
mieszkańców, a zasadne byłoby pozostawienie wysokości opłat obecnie obowiązujących. 
Wójt Gminy powiedział, że trochę inaczej było na posiedzeniu komisji i dodał, że  podwyżka   
da do budżetu gminy kwotę w wysokości  6 tys zł, a koszty roczne utrzymania cmentarzy  to 
rzędu 50 tys. złotych, wymagania  są coraz większe jeżeli chodzi o utrzymanie cmentarzy , 
zasiłek   pogrzebowy jest w wysokości 4 tys zł  i tutaj wójt powiedział, że przygotowując  ten  
projekt uchwały wziął  wszystko pod  uwagę i uważa , że tym projektem uchwały nie robimy 
krzywdy mieszkańcom. 
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poddał pod głosowanie wniosek 
formalny Radnego Mariusza Sikorskiego i zapytał , kto z radnych jest  za wycofaniem 
projektu uchwały Nr XXV/176/17  w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z 
cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych . 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania  4 głosami ‘za’ , 
11 głosami „ przeciw” i 0 głosami „ wstrzymującymi się „ wypowiedziała się przeciwko 
wnioskowi. 
Następnie przewodniczący rady poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXV/176/17 w 
sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i urządzeń 
cmentarnych. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 11 głosami „za „ ,  
4 głosami „ przeciw” i 0 głosami „ wstrzymującymi się” podjęła uchwałę Nr XXV/176/17 w 
sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i urządzeń 
cmentarnych, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.   
Ad.6 
Podjęcie uchwały Nr XXV/177/17 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków   
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 1 głosem „za” , 
11 głosami „przeciw” i 3 głosami „ wstrzymującymi się „ nie podjęła uchwały Nr  
XXV/177/17 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzenia ścieków  
W związku z niepodjęcie uchwały zmienia się kolejność numerów uchwał następujących po 
tej uchwale.  
Ad.7 
Podjęcie uchwały Nr XXV/177/17 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Stargard oraz ustalenia zakresu 
kontroli prawidłowo ści ich pobierania i wykorzystywania 
Przewodniczący rady  przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały z naniesionymi 
zmianami redakcyjnymi, które są zaznaczone wytłuszczonym drukiem. 
Następnie przewodniczący rady odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania  15 głosami „za” . 
„przeciw” 0 i  głosy „ wstrzymujące się „ 0  podjęła uchwałę Nr XXV/177/17 w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i 
niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy 
Stargard oraz ustalenia zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystywania, 
która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
Ad.8  
Podjęcie uchwały Nr XXV/ 178/17 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze  i specjalistyczne  usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 
szczegółowych  warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 
trybu ich pobierania 
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały. 
Rady Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XXV/ 178/17 w sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  i specjalistyczne   
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usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych  warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania, która stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 
Ad.9 
Podjęcie uchwały Nr XXV/179/17  w sprawie przyjęcia sprawozdań z pracy stałych 
komisji Rady Gminy Stargard za rok 2016  
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami ”za”, 
„przeciw”0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XXV/179/17  w sprawie 
przyjęcia sprawozdań z pracy stałych komisji Rady Gminy Stargard za rok 2016, która 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Ad.10 
Podjęcie uchwały Nr XXV/180/17 w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r. 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę  Nr XXV/180/17 w sprawie 
zmian budżetu gminy na 2017 r., która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Została ogłoszona przez przewodniczącego rady   przerwa w obradach sesji. 
Wójt Gminy po wznowieniu obrad sesji  zabierając głos poinformował, że  do podjętej 
podczas obrad  uchwały Nr XXV/176/17 w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie 
z cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych została zgłoszona uwaga w sprawie tego, 
że   uchwała ta  powinna podlegać ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego i należy w tej sytuacji uchylić uchwałę podjętą i podjąć nową. 
Rada Gminy poprzez aklamację wyraziła zgodę na takie rozwiązanie powstałej sytuacji. 
Ad.11 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię komisji do informacji Wójta Gminy  o zgłaszanych żądaniach i wydanych 
decyzjach w roku 2016 związanych ze zmianą wartości nieruchomości wskutek uchwalenia 
planu miejscowego lub jego zmiany , a mianowicie:  
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  na posiedzeniu w  dniu 23 stycznia 
2017 r. zapoznała się z w/w informacją i wyrażając swoją opinię informację przyjęła. 
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili. 
Ad.12 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię do informacji z działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 2016, analizy 
remontów oraz doposażenia szkół gminnych i informacja na temat wypłaconych stypendiów 
w roku 2016, a mianowicie: 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 24 stycznia 2017 r. 
zapoznała się z w/ informacją i wyrażając swoją opinię, komisja informację przyjęła. 
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili.     
Ad.13 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet  przedstawił 
opinię komisji do tematu dotyczącego oceny działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej  za rok 2016, a mianowicie: 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty po zapoznaniu się z informacją  na w/w temat na 
posiedzeniu komisji w dniu 24 stycznia 2017 r.  wyrażając swoją opinię, informację przyjęła. 
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili.  
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Ad.14 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji odnośnie 
tematu „ Ocena realizacji uchwał Rady Gminy za 2016 rok „  , a mianowicie :  
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 25 stycznia 2017 r. nie zgłosiła uwag do 
sprawozdania z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych w 2016 r. i przedstawione 
sprawozdanie komisja przyjęła. 
Radni uwag i pytań  do sprawozdanie nie zgłosili. 
Ad.15 
Radni Gminy przed rozpoczęciem obrad XXV sesji Rady  otrzymali pisemną  informację 
Wójta Gminy dotyczącą wykonania zadań przez gminę w okresie międzysesyjnym  wraz  z 
zestawieniem wydanych zarządzeń  przez Wójta Gminy . 
Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz poinformował radę w jakich spotkaniach czy 
uroczystościach brał udział wspólnie z zastępcą lub każdy z osobna. 
Radny Mariusz Sikorski odnosząc się do informacji Wójta Gminy, a zadań wykonanych  
dotyczących Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji   punktu 4 o brzmieniu „ 
Uruchomiono postępowanie  przetargowe p.n. Remont wewnętrznej instalacji elektrycznej 
Remizy Strażackiej w Grzędzicach”  z terminem składania ofert do dnia 24 stycznia 2017 
roku , radny zapytał czy to postępowanie przetargowe powinno być   publikowane na stronie 
Biuletynu Informacji Publicznej Gminy, bo jak twierdził radny nie widział tej informacji. 
Wójt Gminy odpowiedział, że jego zdaniem tak, ale musi sprawdzić i odpowie.  
Radni więcej uwag i pytań do informacji wójta nie zgłosili. 
Ad.16  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował o pismach jakie wpłynęły do 
Rady Gminy Stargard od Wojewody Zachodniopomorskiego  informujące  o wszczęciu 
postępowania nadzorczego oraz  rozstrzygnięciu nadzorczym Wojewody 
Zachodniopomorskiego  stwierdzającego nieważność § 9 pkt 7 uchwały Nr XXIII/162/2016 
Rady Gminy Stargard z dnia 23 grudnia 2016 r. w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Klępino- Obszar I, gmina 
Stargard w zakresie wyrazów  „po uzgodnieniu  z zarządcą  drogi”. 
Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odnosząc się do sprawy poruszonej 
przez wójta gminy, a dotyczącej  uchwały Nr XXV/176/17 w sprawie ustalenia wysokości 
opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych, a zapisu dotyczącego 
publikacji jej w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego  po 
wyjaśnieniach Radcy Prawnego Pana Krzysztofa Judka  zgłosił wniosek  formalny dotyczący 
zmiany porządku obrad sesji, a mianowicie : 
WNIOSEK FORMALNY 
Dokonać zmiany porządku obrad XXV sesji Rady Gminu Stargard poprzez wprowadzenie 
dodatkowych dwóch projektów uchwał jako punkty : 
17.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXV/176/17 z dnia 27 stycznia 2017 r.  
     w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i urządzeń  
     cmentarnych 
18.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy  
     komunalnych i urządzeń cmentarnych 
Radni otrzymali projekty uchwał. 
Następnie przewodniczący rady poddał wniosek pod głosowanie. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 przyjęła w/w wniosek formalny, dotyczący zmiany 
porządku obrad sesji. 
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Ad.17  
Podjęcie uchwały Nr XXV/181/17 w sprawie uchylenia uchwały nr XXV/176/17 z dnia 
27 stycznia 2017 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy 
komunalnych i urządzeń cmentarnych  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„ przeciw „ 0 i  głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XXV/181/17 w sprawie 
uchylenia uchwały nr XXV/176/17 z dnia 27 stycznia 2017 r. w sprawie ustalenia wysokości 
opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych, która stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. 
Ad.18 
Podjęcie uchwały Nr XXV/182/17 w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z 
cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych  
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 11 głosami „za” , 
4 głosami „ przeciw” i głosami „ wstrzymującymi się „ 0 podjęła uchwałę Nr  XXV/182/17 w 
sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i urządzeń 
cmentarnych, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Ad.19 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
Ad.20 i 21  
Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda  odnosząc się jeszcze do informacji Wójta Gminy, 
a Referat Gospodarki Komunalnej Inwestycji  pkt 3  dotyczący  ogłoszonego postępowania 
przetargowego p.n. „ Opracowanie dokumentacji przedprojektowej dla zadania p.n. „ 
Rozbudowa budynku Szkoły Podstawowej w Grzędzicach wraz z zagospodarowaniem 
terenu” , gdzie wpłynęło osiem ofert i została wybrana najkorzystniejsza  oferta wykonawcy. 
Zadane pytanie radnej dotyczyło tego dlaczego jest tak  duża rozpiętość cenowa zgłaszana 
przez oferentów, bo od 84 tys. zł do 14 tys. zł , na ile te prace się szacują, jaki jest koszt , czy 
te 14 tys. zł jest kwotą realną. 
Wójt Gminy odpowiedział, że  odnośnie tego przetargu zadane zostało pytanie  firmie, która 
wygrała przetarg, czy nie ma jakiejś pomyłki w dokumentacji. 
Radny Mariusz Sikorski powiedział ,że był na rozstrzygnięciu tego przetargu i była tam taka 
dodatkowa informacja, że zamawiający przeznaczył 16 tys. zł.  
Wójt Gminy zabierając ponownie głos powiedział, że przetarg ma swoje prawa, firma się 
zgłosiła i dokonano oceny. Komisja nie miała  zarzutów i żadnych powodów oby odrzucić 
ofertę firmy  z Poznania i tylko się cieszyć, że będzie to firma  za 14 tys zł. 
Radny Mariusz Sikorski poinformował , że z dokumentów wynikało, że zamawiający 
zamierza przeznaczyć  kwotę w wysokości  15 374 zł . 
Radny Maciej Lipka poruszył sprawę, która ciągle powraca, a dotyczy  końcówki ulicy 
Reymonta, a transportu ciężkiego jeżdżącego  na tej drodze i niszczenia tego odcinka drogi. 
Radny poinformował o spotkaniu z mieszkańcami, sołtysem  i ich obawach związanych z 
niszczeniem tej drogi, wizycie w gminie i na policji i to, że mieszkańcy będąc w gminie 
otrzymali wyjaśnienie ,że  gmina nie wydała od początku roku zgody na ciężki transport. 
Kontynuując wypowiedź radny zadał pytanie, czy faktycznie została wydana  decyzja na rok 
bieżący i czy pracownicy gminy zostali zobowiązani do weryfikacji  tej sytuacji na miejscu i 
była prośba mieszkańców powiedział radny, aby  na ten temat porozmawiać. 
Wójt Gminy odpowiedział, że mieszkańcy nie powinni tego typu uwag składać, dlatego że 
każdorazowo mieszkańcy, którzy mają potrzebę wywieźć cokolwiek w transporcie większym  
niż  3 tony czy 5 – ton zgłaszają się do zarządcy drogi to jest gminy i takie pozwolenie  
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dostają, ludzie się budują i ciągle coś wywożą lub przywożą. Niemniej jednak dodał wójt  
utrudniony wjazd mają te osoby, które próbują coś transportem ciężkim wywieźć do lasu. 
Sołtys nic nie zgłaszał w tym temacie, a pracownicy wydają każdorazowa  zgodę na piśmie- 
dodał wójt. 
Radny Maciej Lipka poprosił o pochylenie się nad tą sprawą, bo o to prosili mieszkańcy. 
Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty  Jarosław Kornet powiedział ,że 
słuchał wypowiedzi Wójta Gminy w Radio Stargard gdzie wójt poruszył temat 
bezpieczeństwa dzieci w miejscowości Sowno , a wcześniej Pan Przewodniczący Rady będąc 
kiedyś w Starostwie  zapomniał o Sownie , a następnie zapytał na czym ta troska miałaby 
polegać, bo to się wiąże z planami i wydatkami Starostwa.  
Wójt Gminy poinformował, że rozmawiał w tej sprawie i  przypomniał o tym ,że od bardzo 
dawna jest opracowana dokumentacja odnośnie tej drogi i tutaj wójt powiedział to co się 
udało ustalić, iż  najpierw Starostwo złoży wniosek w ramach tzw. „ Schetynówki” z  
udziałem  gminy  w tym przedsięwzięciu, bo chodzi o bezpieczeństwo dzieci.. Na ten rok 
Starostwo planuje uwolnić tereny wykupione od mieszkańców Sowna na budowę chodnika i 
zrobić taką  namiastkę przejścia , aby mieszkańcy i dzieci mogły bezpiecznie  korzystać z 
drogi publicznej. 
Radny Jarosław Kornet przypomniał o tym co było mówione na sesji  dwa lata temu przez 
członka Zarządu Powiatu, że zostanie złożony wniosek na dokończenie inwestycji, a teraz 
mówi się, że będzie składany wniosek , a efekt działania jeżeli chodzi o bezpieczeństwo 
dzieci w Sownie  to będzie taki dodał radny, że w Małkocinie czy Strachocinie będzie 
wykonana inwestycja, bez planowania. Biorąc pod uwagę intensywność  ruch to najbardziej 
niebezpiecznie jest w Sownie – dodał radny.  
Przewodniczący Rady Gminy zabierając głos powiedział o problemie z  chodnikiem  w 
Strachocinie o który zabiegała Pani Dyrektor Szkoły i tutaj przewodniczący przypomniał, że 
w poprzedniej kadencji był obiecany chodnik w Strachocinie i była kwota 300 tys. zł  i miała 
być prowadzona inwestycja. Pojawił się problem  z chodnikiem  również w Witkowie i 
Małkocinie – zakręt koło szkoły dodał przewodniczący. Jeżeli jest obietnica Starostwa, że ten 
problem w części rozwiążą, to dobrze i tutaj przewodniczący przypomniał, że pozostał do 
rozwiązania przez Starostwo  problem z chodnikiem w Trzebiatowie. Jeżeli dołożymy swoje 
środki i jeżeli jest taka potrzeba  to należy dołożyć – dodał przewodniczący. Kończąc swoją 
wypowiedź przewodniczący powiedział, że jeżeli zabezpieczymy Grzędzice  to zabraknie 
środków  na inne inwestycje. 
Radny Jarosław Kornet zabierając ponownie głos przypomniał o wypowiedziach Starosty 
podczas obrad sesji dwa lata temu, o tym że mówi się teraz o nowym wniosku, że informował 
radny  o stanie drogi powiatowej biegnącej przez miejscowość Poczernin w kierunku 
Goleniowa do „betonki”, która jak twierdzi radny jest w fatalnym stanie, bo asfalt przy tej 
drodze na pewnym odcinku  znajduje się poniżej pól i  nawiewana jest  ziemia. 
Ponadto jak powiedział radny ten  odcinek drogi  w okresie zimowym w ramach tzw. 
zimowego utrzymania dróg wymaga posypania pisakiem i była zgłaszana ta usługa  do 
Powiatu  , ale nie została wykonana, a została posypana droga w kierunku cmentarza na 
polecenie wójta. 
Radny Mariusz Sikorski zaproponował, aby zaprosić na obrady sesji Pana  Ryszarda Hadryś 
Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych  lub Pana Starostę w sprawie dróg. 
Przewodniczący rady odpowiedział ,że wyśle zaproszenie do Pana Starosty. 
Radny Maciej Lipka podziękował Wójtowi Gminy za zakup defibrylatora na  wyposażenie 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Żarowie. 
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Ad.22 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosami podał termin zwołania następnej sesji jak 
również posiedzeń komisji, a mianowicie :  
- XXVI sesja Rady Gminy Stargard odbędzie się w dniu 3 marca 2017 r. o godz. 1000 
- posiedzenie komisji gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 27 lutego 2017 r.  
  godz. 830 , 
- posiedzenie komisji socjalno-porządkowej i oświaty dnia 28 lutego 2017 r. godz. 830 , 
- posiedzenie komisji rewizyjnej dnia 1 marca 2017 r.  godz. 8 00. 
Ad.23 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 11 40 zamknął obrady XXV sesji Rady Gminy 
Stargard.     
 
 
 
                                                                                                      Przewodniczący Rady Gminy  
      
                                                                                                              Edward Kosaml 
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